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ASSEMBLEA DE FESTES 2008 

Castelló de la Plana, dissabte 5 de juliol  

 

 

ORDRE DEL DIA 
 
 

SEGON: 

     Una vegada constituïda l’Assemblea, l’alcalde, Alberto Fabra Part, presenta una 

proposta per la elecció de la Mesa que ha de presidir l’Assemblea formada per: 

- Raúl Pascual Cherta com a president. 

- Jaime Albert Tirado com a vicepresident. 

- Laia Bacas Casanova com a secretaria. 

- Joan Josep Trilles i Font com a vicesecretari. 

     Queda aprovada la proposta i es forma la Mesa. 

     Per indisposició de Laia Bacas, actua com a secretari, Joan Josep Trilles. 

     L’Assemblea de Festes ha quedat constituïda per 100 membres de les 140 persones 

convocades. Posteriorment, amb la presència d’Enriqueta Pavón Cajal, passem a ser 

101 assembleistes.. 

 

TERCER: 

     Una vegada formada la taula hi ha dos membres de l’Assemblea que demanen la 

paraula. Raúl Pascual comenta que, tot i que al final hi haurà un torn de paraula oberta, 

deixa que s’expressen. 

     José Vicent Martí, demana que hi haja torn de paraula oberta. 

     El president li contesta que al final hi haurà un torn de paraula oberta. 

     Vicent Grau i Reig, pregunta perquè no estan les Normes de Funcionament Intern 

en valencià, doncs es un dret que tots tenim. També demanda que aquesta documentació 

la deurien tenir tots els assembleistes abans de l’assemblea.  

     La Mesa li contesta que traslladarà als òrgans competents la proposta. 

     Jesús López Guillén, com a president de la Junta de Festes passa a fer Balanç de les 

Festes de la Magdalena 2008. Fa un agraïment a tots els membres de la seua Junta i als 

diferents col·lectius que han fet possible el seu treball, i recalca que han estat molt 

positives ... (adjuntem còpia de l’informe). En acabar, rep un fort aplaudiment. 
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     Vicent Grau i Reig demana la paraula dient que en aquestes i en anteriors festes, 

s’ha descuidat molt la perifèria de Castelló, els barris. S’ha de gaudir del centre històric 

en les festes però a la vegada cal potenciar col·lectius que apropen la festa a la perifèria. 

     Sense més opinions, passem al quart punt de l’ordre del dia. 

 

QUART 

     El president de la Mesa, Raúl Pascual pregunta si hi ha candidatures. 

     Sols es presenta una, encapçalada per Jesús López Guillén amb 75 avals, formada 

per: 

 

     Tot seguit presenta el seu programa incidint en que seguirà potenciant la festa des 

dels col·lectius com fins aleshores i vol comentar dos novetats: 

- La creació d’un Centre d’Estudis i Investigació de les Festes, pensant en el futur 

Palau i Museu de la Festa, on es recopile tota la cultura i informació que es 

produeix des dels diferents col·lectius festers i a més a més, s’investigue en 

diferents aspectes que incideixen en el món de la festa. 

- La creació d’un tallers artesanal, d’arts decoratives pels col·lectius, per tal de 

reforçar les nostres tradicions. Es faran tallers de: gaiates, gaiates individuals, 

gegants i cabuts, decoració d’escenaris, carros engalanats, ... 

     Vicent Grau i Reig pregunta a Jesús López que se sabia que hi havia una altra 

candidatura, aleshores no s’ha presentat, però, en aquesta candidatura, s’han tingut en 

compte les propostes dels altres? 

     Jesús López contesta que ell no sap res de l’altra candidatura, però que ell en la seua 

candidatura ha escoltat a tots els col·lectius, és més hi ha gent de tots els col·lectius que 

han volgut integrar-se i treballar per la festa. 
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QUINT 

     Una vegada acabades les intervencions, la Mesa comprova els DNI dels que formen 

la candidatura. Es comproven 10 dels avals i són correctes. 

     Aleshores, el president comenta que n’escau cap elecció, donat que hi ha 75 avals a 

la candidatura sobre els 101 membres de l’Assemblea constituïda. Tot i això, Vicent 

Grau demana que tot i això es vote. 

     Raúl Pascual accedeix però a ma alçada. Tothom ho accepta i es procedeix a la 

votació quedant així: 

- Vots a favor, 85. Deu més dels avals presentats. 

- Vots en contra, 1. 

- Abstencions, 11. 

- Absents en el moment de la votació, 4. 

     Aleshores queda elegida la candidatura a la Junta de Festes presentada per Jesús 

López Guillén. Rep una forta ovació. 

 

PARAULA OBERTA: 

 

- Pepe Vicent Martí: 

     Comença dient que té un gran respecte per tothom, sobretot, pels que en un dia 

calorós com avui estan presents. 

     Diu que les paraules del programa de Jesús López li han congratulat, però tot i això, 

creu que és convenient fer un nou Congrés Magdalener. 

     Ciutats com València, amb més de 800 falles; Alacant, amb 150 fogueres; i fins i tot, 

Borriana, a les comarques de Castelló, tenen més falles que nosaltres gaiates, nosaltres 

ens hem estancat. 

     Aleshores a Castelló som passotes, no hem sabut integrar als nouvinguts, no hem 

sabut innovar. Ens cal -per això demana un Congrés-, fer un anàlisi rigorós de per què 

no podem exportar la nostra festa. 

     Conclou fent un agraïment a les gaiates, colles i col·lectius que fan festa. 

 

- José Juan Sidro Tirado: 

     Felicita a la Junta ixent i anima a la nova Junta per fer les festes més grans i utilitzar 

l’assemblea per a fer-ho possible, doncs ha de ser el mitjà idoni. 
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     Comenta que en la passada Assemblea de festes va fer unes propostes que no han 

estat reflectides en cap lloc, doncs a hores d’ara no ha rebut cap acta. 

     Demana que l’acta d’avui arribe a tothom i, de passada, si escau, la de l’any anterior. 

 

- Immaculada Puig Vicent: 

     Felicita a Jesús López per les festes. 

     Comenta que ha estat convocada per telèfon i que ho ha rebut cap informació, llavors 

no sabia a que venia. Seria convenient anticipar amb temps tota la informació.  

     Insisteix en que cal que les normes de l’Assemblea, a més d’estar en castellà, també 

s’utilitze el valencià. 

 

- Vicent Grau i Reig: 

     També felicita a la Junta de Festes. 

     Demana un Congrés Magdalener per tal d’estudiar les autèntiques festes de Castelló, 

que “com la memòria històrica ens diu, eren les Festes de Juliol” (al voltant de 

l’Obelisc, festes de la llibertat, ...). 

     Cal comptar amb les associacions de veïns, comptar amb ells a l’hora de fer festa. 

Cal fer festes per a tots. 

     Remata dient una vegada més, que cal incloure el valencià en tots els documents 

utilitzats en l’Assemblea de Festes. 

 

- Paco Merchán Segura: 

     Cal ampliar les gaiates de Castelló i potenciar les gaiates individuals. 

     En les passades eleccions, s’hi presentaren dues candidatures, per què enguany sols 

hi ha una candidatura? 

 

- Antonio Rodrigo Valls: 

     Davant els nouvinguts, als versos del Pregó, quan diu orgull de genealogia, que ens 

porta als nostres progenitors, al nostre poble, per a que tothom s’implicare i es vera 

reconegut, no seria millor canviar per orgull de ciutadania? 

 

- Pepe Vicent Martí: 

     Contesta a Toni Rodrigo dient que tot i ser mestís, la paraula genealogia i el vers no 

es poden canviar. Cal forçar la integració de la gent, de tota la gent. 
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     Conclou dient que la nova Junta de Festes, deuria haver comptat amb la candidatura 

que va perdre l’anterior elecció, sempre en benefici de la festa. 

 

- Enriqueta Pavón Cajal: 

     Donà la enhorabona al senyor alcalde, doncs “tenim, com de costum, el candidat que 

ell vol”. 

 

- Alberto Fabra Part: 

     El senyor alcalde contesta dient que el Consell o Assemblea de Festes té plena 

democràcia des dels seus inicis. 

     Tothom aporta coses, sempre ha hagut llibertat per a tothom. 

     Les candidatures que es presenten, sempre compten amb la gent i col·lectius que 

consideren més importants i convenients per a portar a terme la seua tasca. 

     Aquesta Assemblea sempre aporta, i molt a les festes. 

     Donà les gràcies a tots els col·lectius representats en aquesta Assemblea per la feina 

ben feta, pel seu treball desinteressat que fa possible que les festes de Castelló siguen el 

que són. 

     Aquesta candidatura és la més representativa de Castelló, tots els col·lectius estan 

representats. Per concloure, “nosaltres des de l’Ajuntament sempre donarem suport a la 

gent que treballe per la festa de Castelló”. 

 

     Una vegada finalitzada la intervenció del senyor alcalde i sense més torns de paraula, 

a les 12:30 h donem per finalitzada l’Assemblea de Festes. 

 

EL SECRETARI 

 

 

Joan Josep Trilles i Font                                                                                     Vist i plau 

EL PRESIDENT 

 

 

 

Raúl Pascual Cherta 


